
Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testületének  2010.  május  27-én  15:30  órai 
kezdettel megtartott soros nyílt ülésének

Tárgysorozata:

Jegyzőkönyve: 

Rendelete: 10

Határozatai: 159-178

T á r g y s o r o z a t a

Interpellációk, kérdések

Tájékoztató a két ülés közötti  fontosabb intézkedésekről valamint a lejárt határidejű 
határozatokról 

1.Tsp.) 1.Tsp.) Előterjesztés az önkormányzat 2010.évi költségvetéséről szóló 1/2010.
(II.12.) Kt. rendeletének módosítására
Előterjesztő: Juhász Sándor polgármester

2. Tsp.) Előterjesztés a gyermekjóléti és családsegítő feladatok 2009. évi ellátásáról szóló 
beszámolóra
Előterjesztő: Vargáné Vass Éva jegyző

3.Tsp.) Előterjesztés a víz-csatorna befizetésekkel kapcsolatos visszaigénylések 
felhasználására
Előterjesztő: Juhász Sándor polgármester

4.) Tsp.) Előterjesztés a fejlesztési célú hitelfelvételhez kapott indikatív ajánlatokra
Előterjesztő: Juhász Sándor polgármester

5.Tsp.) Tájékoztató Monorierdő Község Önkormányzat 2010.I.negyedéves 
gazdálkodásáról
Előterjesztő: Juhász Sándor polgármester

6.Tsp. ) Előterjesztés a közbeszerzési terv módosítására
Előterjesztő: Juhász Sándor polgármester

7.Tsp. ) Előterjesztés Félix Viktor haszonbérleti kérelmére
Előterjesztő: Juhász Sándor polgármester
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8.Tsp.) Előterjesztés Buzási Alexandra haszonbérleti kérelmére
Előterjesztő: Juhász Sándor polgármester

9.) Tsp. Fekete István Általános Iskola kérelme biztonságtechnikai rendszerrel 
kapcsolatban
Előterjesztő: Juhász Sándor polgármester

10.) Tsp. Előterjesztés piac területének kijelölésére
Előterjesztő: Juhász Sándor polgármester

11.Tsp.) Előterjesztés: árajánlatok a fürdőmedence bontására
Előterjesztő: Juhász Sándor polgármester

12.Tsp. Előterjesztés az LB27 Reggae Camp 5 napos zenei fesztivállal kapcsolatban
Előterjesztő: Juhász Sándor polgármester

13.Tsp.) Előterjesztés a Dandár utcai lakosok kérelmére
Előterjesztő: Juhász Sándor polgármester

14.Tsp.) Tájékoztatás egyéb feladatokról 
Előterjesztő: Vargáné Vass Éva jegyző

15.Tsp.) Tájékoztató az Állampolgári Tanács tevékenységéről
Előterjesztő:  Juhász Sándor polgármester

16.Tsp.) Egyebek

Monorierdő, 2010. május 30.

Juhász Sándor 
 polgármester
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JEGYZŐKÖNYV

Készült: Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2010. május 27-én 15:30 
órai kezdettel a Polgármesteri Hivatal dísztermében megtartott soros nyílt üléséről.

Jelen  vannak:  Juhász  Sándor  polgármester,  Dr.  Páczi  Antal  alpolgármester,   Vad  Mária 
alpolgármester, Borbás Elvira, Hornyák Balázs, Kiss Dénes László, Dr. Pácziné Félix Anna, 
Pádár Erika, dr. Práczki Péter, Szalai Gábor, 

Tanácskozási joggal megjelent: Vargáné Vass Éva jegyző

Távollévő képviselők: Dzsupin Imréné,  Tóth Attila képviselő

Juhász  Sándor:  köszönti  a  megjelenteket.. Megállapítja,  hogy az  ülés  határozatképes  10 
képviselő jelen van. A jegyzőkönyv hitelesítésére felkéri Kiss Dénes László és Pádár Erika 
képviselőket. A jegyzőkönyv vezetésére felkéri Derján Hajnalkát.
Javasolja, hogy a 15.Tsp. legyen a  Tájékoztató az Állampolgári Tanács tevékenységéről, a 
16.Tsp. az Egyebek.

dr.  Práczki  Péter: kérdése,  hogy a Tájékoztató  az  Állampolgári  Tanács  tevékenységéről, 
miért kell felvenni napirendek közé és miért nem az Egyebekben tárgyalják.

Vargáné Vass Éva: azért, mert a polgármester előterjesztette.

A képviselő-testület  a napirendet a módosításokkal együtt, valamint a jegyzőkönyvvezető  és 
a hitelesítő személyére tett javaslatot 9 igen  szavazattal 1 tartózkodás mellett elfogadja.

Interpellációk, kérdések

dr. Práczki Péter: kéri Interpellációja szövegét a jegyzőkönyvben szó szerint rögzíteni.
„Tisztelt Képviselő-testület!

Egy település közösségi fejlettségét jól mutatja a településen működő civil szervezetek és az 
azok keretében ellenszolgáltatás nélkül a közösség fejlődésének szolgálatában tevékenykedő 
önkéntes személyek száma. 
A civil szervezetek tevékenységén belül is kiemelkedő szerepet kapnak azok a szervezetek, 
melyek az ifjúság és ezen belül is a gyerekek nevelésével és oktatásával foglalkoznak. 
A mai fogyasztói társadalom sok olyan lehetőséget biztosít a gyerekek számára, melyekről 
mintegy húsz évvel ezelőtt mégcsak álmodni sem lehetett volna! Gondoljunk csak pl. a mobil 
telefonra, az iskolai interaktív táblára, vagy éppenséggel az internetre!
Ugyanakkor  ezen  rendkívül  pozitív  jelenségek  árnyékában,  olyan  csapdák  leselkednek  a 
gyerekekre, melyek bizonyos esetekben akár tragédiákhoz is vezethetnek. 
Az  alkoholizmus,  a  szenvedélybetegségek,  a  kábítószerfogyasztás,  az  erőszak  különféle 
megnyilvánulási  formái mind nagy veszélyt  jelentenek az ifjúságra nézve,  de leginkább a 
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serdülő korban lévő fiatalok számára. 
A Zöld Erdő Kör is úgy tartja, hogy a legeredményesebb és legköltséghatékonyabb védekezés 
ezen veszélyes társadalmi jelenségek ellenében a megelőzés, azaz a prevenció, ezért idén a 
Zöld Erdő Kör már havonta rendszeresen tart filmvetítéssel egybekötött környezetvédelmi, 
természettudományi és a fiatalok fenntartható életmódjával kapcsolatos előadásokat a Fekete 
István Általános Iskola tanulói számára. 
A gyerekek nagy érdeklődést tanusítanak az előadások iránt és ma már elmondhatom, hogy 
kifejezetten igénylik is az ilyen jellegű foglalkozásokat! 
Rendkívül sajnálatosnak, sőt-mitöbb szánalmasnak tartom azonban, hogy a képviselő-testület 
szándékosan  akadályozza  a  Zöld  Erdő  Kör  gyerekeket  oktató-nevelô  munkáját,  így  pl.  a 
legutóbbi márciusi testületi ülésen hozott döntése révén (Vad Mária és jómagam ellenszavazat 
mellett), az iskola termeit nem lehet a civil szervezetek számára közösségi célokra igénybe 
venni! 
Ezzel  a  döntésével,  a  testület  gyakorlatilag  kitiltotta  a  Zöld  Erdő  Kört  (is)  az  iskolából, 
történetesen abból a tanteremből, mely az ott található interaktív tábla révén alkalmas volt az 
ilyen jellegű előadások (filmvetítések) megtartására! 
Ez  az  egyértelmű  diszkrimináció,  egy  olyan  kisstílű  hatalmi  megnyilvánulás,  mellyel  a 
képviselô-testület  a  Zöld  Erdő  Kört  közérdekû  tevékenységének  ellátásában  akadályozza, 
ezzel  azonban  valójában  nem  a  Zöld  Erdő  Kört,  hanem  mindenekelőtt  a  monorierdői 
gyerekeket sújtja, és a monorierdői gyerekek jövőjét sarcolja meg! 
Alternatívaként Juhász Sándor a Zöld Erdő Körnek és a civil szervezetek számára a napközi 
ebédlőjét ajánlotta fel óránként 3.000 Ft-os teremhasználati díj mellett, melyet a testület (Vad 
Mária  és  ellenszavazatom mellett)  meg is  szavazott!  Ez az összeg mellesleg egy hónapra 
kivetítve mintegy fél millió Ft lenne!!!
Közismert, hogy a napközis gyerekeknek délután csak 14-16 h-ig lehet foglalkozást tartani, 
mert 15 h után a szülők már viszik haza a gyerkeket, ezért csak hab a tortán, hogy a napközi 
Juhász Sándor által történt felajánlása ellenére a Hivatal - élén Vargáné Vass Éva jegyzővel 
(takarítás és egyéb ürügyre hivatkozva..) - csak 15 h-tól hajlandó az ebédlőt a Zöld Erdő Kör 
rendelkezésére bocsátani, ami úgy gondolom részéről a Zöld Erdő Kör ellen és a gyerekek 
ellen irányuló nyílt obstrukció és hatalommal való visszaélés! 

A Mi  újság  Monorierdő  lapban  az  egyik  monorierdői  lakos  tollából  a  májusi  számban 
megjelent írás nagyon jól példázza, hogy a jelenleg regnáló testület nem csupán a gyerekeket, 
hanem Monorierdő egész lakosságát sarcolja meg! 

“Csak egy KIS jóindulat...

Azzal  kezdeném, hogy én  is  egy vagyok a nagycsaládosok közül,  akik  három vagy több 
gyermeket nevelnek a mai világban, nem éppen egykönnyen. Egy ötletes anyukának eszébe 
jutott, hogy rendezhetnénk egy bababörzét, ahol kiárulhatnánk a kinőtt, de jó állapotú ruhákat, 
mások viszont fillérekért hozzájutnának ahhoz, amire szükségük van, tehát így mindannnyian 
jól járnánk. Ez már máshol is bevált. Meg is beszélték a Polgármester úrral az időpontot és a 
helyszín a napközi ebédlője lett volna. Csak hát ezután jött a meglepetés, hogy a terembérlet 
3000 Ft/óra, ugyanis így döntött a képviselő-testület, hozzátenném, két éve, amikor az iskoláé 
volt a napközi, az igazgató ingyen adta ki...
Talán, ha egy kis jóindulat van a képviselőkben, a Polgármesterben, ilyen célra nem lehetne 
kedvezményt adni abból a terembérletből a választópolgárainak, azon belül is a szociálisan 
rászorultabbaknak, mivel  ebből a „tevékenységből” fejenként  kb.  1000-3000 Ft jön össze, 
úgyhogy itt nem a meggazdagodás a cél, hanem egymás kisegítése? Nem olyan túl nagy a 
napközi ebédlője, hogy oda túl sokan beférjenek az árusok, az a 4-5 fő pedig ki sem tudná 

4



termelni a bérleti díjat, ami pl. 10 órára 30.000 Ft, ez már egy kisebb üzlethelyiség bérleti díja 
egy hónapra.

Köszönjük szépen a megértő hozzáállást.”

Javaslom a Juhász Sándor rezsimet támogató képviselőknek, hogy fogadják meg a fenti írás 
szerzőjének jótanácsát, és a hátralévô pár hónapban ne rontsák tovább szánalmas 
megítélésüket a monorierdői lakosok előtt!    
dr. Práczki Péter 
képviselő

Juhász Sándor: elmondja, hogy az „Az Interpelláció azt jelenti, hogy a feladatkörébe tartozó 
minden  ügyben  magyarázat  kérése  céljából   interpellációt  intézhet.  A  Práczki  úr 
interpellációja nem szól másról, mint az Práczki úr és Vad Mária öndicsérésről, valamint a 
testület többi tagjának lejáratásáról. 

Vad Mária: semmi olyat nem hallott, ami őt dicsőítené.

Tájékoztató a lejárt határidejű határozatokról

A képviselő-testület 10 igen szavazattal a lejárt határidejű határozatokról szóló tájékoztatót 
elfogadja.

1.Tsp.) 1.Tsp.) Előterjesztés az önkormányzat 2010.évi költségvetéséről szóló 1/2010.
(II.12.) Kt. rendeletének módosítására

Juhász Sándor: a módosításra ebben az évben még biztosan többször is sor fog kerülni. Azért 
volt  szükség  a  költségvetési  rendelet  módosítására,  mivel  döntött  a  képviselő-testület 
korábban  arról,  hogy  4.000e,-Ft  támogatást  biztosít  a  civil  szervezetek  részére.  Később 
döntött arról, hogy 200.000,-Ft-ot visszavesz, tehát ez 3.800.000,-Ft. Azért is szükség volt a 
módosításra,  mert  a  TÁMOP pályázattal  kapcsolatban  23M  Ft-ot  dologi  kiadásként  kell 
beállítani a költségvetésben. 

A képviselő-testület 9 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett az alábbi rendeletet alkotja.

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK

10/2010. (V.28.) ) Kt.
 rendelete

a Monorierdő Község Önkormányzat 2010. évi költségvetéséről szóló 1/2009.(II.12.) Kt. 
rendelet módosításáról

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete az államháztartásról szóló – többször 
módosított – 1992. évi XXXVIII. törvény (továbbiakban: Áht.) 65. §-a alapján, valamint az 
államháztartás  működési  rendjéről  szóló  292/2009.(XII.19.)számú  Kormányrendeletnek 
(továbbiakban: Ámr.) megfelelően az Önkormányzat 2010. évi költségvetéséről szóló 1/2010.
(II.12.) Kt. rendeletét (továbbiakban: R.) az alábbiak szerint módosítja:
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1. §

A R. itt felsorolt mellékleteit az előterjesztés szerint módosítja:

1.sz. melléklet Monorierdő Község Önkormányzat 2010.évi költségvetésének pénzügyi 
mérlege
3/1/a.sz.melléklet Önkormányzatok és többcélú kistérségi társulások igazgatási tevékenysége
3/2/a.sz.melléklet  Óvodai nevelés
3/3/a.sz.melléklet  Általános iskolai nevelés oktatás 1-4
3/3/b.sz.melléklet  Általános iskolai nevelés oktatás 5-8
4/a.sz.melléklet  Működési célú (folyó) bevételek, működési célú (folyó) kiadások mérlege 
(Önkormányzati szinten)
11.sz.melléklet Az önkormányzat által adott támogatások (kedvezmények)
12.sz.melléklet A működési és fejlesztési célú bevételek és kiadások 2010/2011/2012.évi 
alakulását bemutató mérleg
13.sz.melléklet Előirányzat-felhasználási ütemterv (tervezett adatok alapján) 2010.évre
14. sz. mellékletét Pénzellátási terv 2010. évre

Záró rendelkezések

2. §

(1)  Ez a rendelet a kihirdetés napján lép hatályba, rendelkezéseit 2010. ………….hatállyal 
kell alkalmazni.

(2)A rendelet  kihirdetéséről  és  közzétételéről  a  jegyző  köteles  gondoskodni  a  helyben 
szokásos módon.

2. Tsp.) Előterjesztés a gyermekjóléti és családsegítő feladatok 2009. évi ellátásáról szóló 
beszámolóra

Vargáné Vass Éva: annyi kiegészítés van az írásbeli előterjesztéshez képest, hogy az illetékes 
bizottság a benyújtott beszámolót megtárgyalta, és a benyújtott formában alkalmasnak találja 
arra, hogy a képviselő-testület elfogadja.

A képviselő-testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
159/2010. (V.27.) Kt.

határozata

a gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásának 
értékeléséről készített beszámoló elfogadásáról

A Képviselő-testület – figyelemmel a Szociális és Közbiztonsági Bizottság javaslatára – 
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a  gyermekek védelméről és gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény 96. § 
(6) bekezdése értelmében a Kistérségi Családsegítő és Gyermekjólét Szolgálat, valamint 
a  Monorierdő  Községi  Polgármesteri  Hivatal  által  készített  együttes  beszámolót 
elfogadja.
Felkéri  a jegyzőt,  hogy az elfogadott  beszámolót a Közép-magyarországi  Regionális 
Államigazgatási Hivatal Szociális és Gyámhivatalához küldje meg.

Határidő: azonnal
Felelős: Jegyző

3.Tsp.) Előterjesztés a víz-csatorna befizetésekkel kapcsolatos visszaigénylések 
felhasználására

Juhász Sándor: az önkormányzat 15%-ot igényelhet vissza. Ezt az önkormányzat meg is tett, 
23.558.050,-Ft  átutalásra került az önkormányzat számlájára. Jelenleg 20M Ft van lekötve, a 
víz-csatorna számlán pedig 691.926,-Ft van. Ez május 13-i állapot. 

15:50 órakor Borbás Elvira és Dr. Páczi Antal távozik (jelenlévők száma 8 fő)

Vad  Mária: látja  az  előterjesztésben,  hogy  a  323.512.053,-  Ft  kiegyenlítésre  került  és 
visszakaptak 23.558.050,-Ft-ot. Kérdése, hogy az utolsó bekezdésben a 38.608.936,-Ft, ha jól 
értelmezi az önkormányzat által befizetendő összeg-e.

Juhász Sándor: az a befizetett összeg. 

Vad Mária: kérdése,  hogy Monor vagy Monorierdő fizette-e ezt be, mivel ennyit  követel 
Monorierdő Monortól. 

Vargáné Vass Éva: 2007. augusztus 27-én kötöttek három oldalú megállapodást az OTP-
Monor  Önkormányzata  –  Monorierdő  Önkormányzata.  Ettől  az  időponttól  kezdődően 
Monorierdő  Község  Önkormányzata,  mint  tartozást  átvállaló,  fizette  ennek  a  323.M  Ft 
hitelnek a  tőke és  kamatai  részét.  A megkötött  szerződések szerint  a  viziközmű számlára 
befolyt  összeget  csak  erre  lehetetett  használni,  de  menet  közben  ehhez  nem volt  szabad 
hozzányúlni, hiszen a fedezet a 323M Ft a 2009. december 20-án esedékes összeg fedezete 
volt. Mindaddig az önkormányzat előlegezte meg a fizetendő tőkét és a hitel után  fizetendő 
kamat  díját  a  szerződés  szerint.  Ezt  önkormányzati  költségvetésből  tették  meg.  Minden 
költségvetési évben, illetve a zárszámadásban volt olyan sor, hogy hitel és kamatai. Ez volt az 
az  összeg,  amit  minden  évben  megfizettek  önkormányzat  költségvetési,  elszámolási 
számlájáról. 

Vad Mária: kérdése, hogy a 23.558e Ft, ezek szerint kompenzálja a 38M Ft-ot.

Vargáné  Vass  Éva: igen.  Ezt  a  megelőlegezett  összeget  kompenzálná.  Itt  mindenképpen 
ráfordítása van az önkormányzatnak, de legalább valamennyivel kevesebb. 

A képviselő-testület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
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Képviselő-testületének
160/2010. (V.27.) Kt.

határozata
a víz-csatorna beruházáshoz kapcsolódó közműfejlesztési támogatás felhasználásáról

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete   a  víz-csatorna  beruházáshoz 
kapcsolódó  magánszemélyek  befizetései  után  a  megigényelt  közműfejlesztési  támogatás 
összegét, mely a lakosság nyilatkozata alapján a jogutód önkormányzatot illeti meg, valamit 
az  önkormányzat  befejezett  víziközmű  számláján  lévő  összegből  a  2007.,  2008.,  2009. 
években  az  önkormányzat  víz-csatorna  hitel  kifizetésére  fordított  összeget,  a  saját  forrás 
felhasználásának  mértékéig,  az  önkormányzat  költségvetési  számlájára  átvezeti.  Felkéri  a 
Hivatalt a technikai lebonyolításra, és az ezzel kapcsolatos eddigi intézkedéseket jóváhagyja.

Határidő:  azonnal
Felelős:    Juhász Sándor polgármester, Vargáné Vass Éva  jegyző       

4.) Tsp.) Előterjesztés a fejlesztési célú hitelfelvételhez kapott indikatív ajánlatokra

Juhász Sándor: megérkezett a CIB Bank ajánlata is. Véleménye, hogy az OTP kamatai a 
legkedvezőbbek. A CIB Bank kamata pedig csak akkor élne, ha a számlavezetést is náluk 
oldaná meg az önkormányzat. A számlavezetésnél viszont a CIB Bank nem tud olyan kedvező 
feltételt biztosítani, mint ami jelenleg az  OTP-nél van az önkormányzatnak. 

Szalai Gábor: kérdése, hogy az OTP még mindig kéri-e az ingatlanokat. 

Vargáné Vass Éva: jelen álláspont szerint változatlan az az ajánlat, amit eddig tett az OTP. 
Nem fogadja el azt, hogy a megépítendő beruházás legyen a fedezet. 

Juhász Sándor: az ingatlanfedezettel kapcsolatban még fognak futni egy kört, hátha sikerül 
az OTP-vel megegyezni. 

Vad Mária: a márciusi testületi ülésen arról volt szó, hogy a ravatalozó és a piac kialakítására 
vesznek fel hitelt és itt szerepel a polgármesteri hivatal is 55M Ft-tal. 

Juhász  Sándor: akkor  is  úgy  döntöttek,  hogy  egy  összegben,  de  megbontották  a 
hitelfelvételt, azért mert ebben az évben merült fel a 25M Ft és 7M Ft, a polgármesteri hivatal  
55M Ft. Azért vannak ezek külön szétbontva is. 

Vargáné Vass Éva: a képviselő-testület, amikor az indikatív ajánlatok kéréséről is döntött, 
már akkor tudni lehetett, hogy a polgármesteri hivatal építéséhez szükséges önerő biztosítása 
ebben  az  évben  nem  kerül  sor.  Június  20-ig  kell  a  támogatási  szerződést  megkötni  a 
közreműködő szervezettel, azért van benne az ajánlatkérésben és az indikatív ajánlatkérésben 
is az 55M Ft, mert június 20-ig egy ígérvénnyel kell rendelkezni a pénzintézettől, hogy ez a 
fedezet a támogatási szerződés megkötésekor, azaz a beruházás indításakor rendelkezésre fog 
állni.  Ezért  volt  célszerű  együttesen  kezelni  az  indikatív  ajánlatok  kérésénél,  mert  abban 
bíztak, hogy kedvezőbb pozíciót tudnak a bankkal szemben érvényesíteni. 

dr. Práczki Péter: kérdése, hogy a CIB Bank kér-e fedezetet a hitelhez.
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Vargáné Vass Éva: a CIB Bank azt ajánlja fel,  hogy a megépítendő beruházást elfogadja 
fedezetként. A tárgyalások során, amikor a képviselő-testület felkérte Szalai, Práczki és Tóth 
képviselő urat és a polgármester urat, akkor ez el is hangzott. 

dr. Práczki Péter: úgy gondolja, hogy fedezet és nem fedezet  között óriási különbség van. 
Egy fedezet azért van, hogy abban az esetben, ha az, aki felvette a hitelt nem tud eleget tenni a 
hitel törlesztésének, akkor a fedezete fog belépni, mint biztosíték. Ha belép a biztosíték és az 
önkormányzat  egy olyan helyzetbe kerül,  hogy nem tudja azt törleszteni,  akkor azokra az 
ingatlanokra vonatkozik a fedezeti biztosítás, ami azt is jelentheti, hogy kikerül Monorierdő 
tulajdonából. 

Vargáné  Vass  Éva: mindenki  tudja   azt,  hogy  elsősorban  a  jövedelem  az,  ami  a  hitel 
visszafizetésének a garanciája. Az önkormányzatnak a jövedelme  a központi költségvetésből 
származó bevétel és a helyi adókból származó bevételek és az egyéb bevételek. Elsődlegesen 
ezek a bevételek nyújtanak fedezetet a hitel visszafizetésére, amennyiben az önkormányzat 
nem tudna ilyen módon eleget tenni a fizetési kötelezettségének, akkor a jelzálogjoggal terhelt 
ingatlan  csak  másodlagos  forrása,  biztosítéka  a  hitelnek.  A  pénzintézetek  szeretnek  az 
önkormányzatoknak  adni  hitelt,  hiszen  az  önkormányzatoknak  az  állami  bevételük 
fedezetként  mindig ott  van.  Más nem történik,  inkasszálja  a  jogos részét.  Amikor  a  hitel 
felvételéről  előkészítik  a  döntést,  akkor  figyelemmel  vannak  arra,  hogy  a  korrigált  saját 
működési bevételt  a hitel  visszafizetésének mérték azt ne lépje túl.  Ezek nem piaci alapú 
hitelek, hanem a fejlesztési bank által, kereskedelmi bankokon keresztül kiközvetített hitelek. 
A fejlesztési bank különböző célokat jelöl meg amelyek támogathatók, és azért is térnek el a 
hitelkamatok, üzleti kamatok az egyes hitelek esetében, mert két beruházás pályázattal valósul 
meg,  ez azt  jelenti,  hogy kedvezőbb ügyleti  kamattal  tudják igénybe venni  a  pályázathoz 
kapcsolódó  fejlesztési  hitelt.  Kedvezőbben,  mint  azokat,  amiket  saját  erőből  kívánnak 
megvalósítani, mint pl. a ravatalozó esetében.

dr. Práczki Péter: elmondja, hogy az önkormányzat bevételei nem kőbe vésett szabályok 
szerint  alakulnak.  Azt  nem  tudja  megmondani  senki,  hogy  20  év  múlva  hogyan  fognak 
alakulni a bevételek. A fedezet viszont akkor is ott fog maradni 20 éven keresztül, bármi is 
fog történni. Úgy gondolja, hogy a CIB Bank ajánlata kedvezőbb. Az ügyleti kamat mindkét 
banknál  egy kedvezményes kamat.  A CIB Banknál  a  fél  százalékkal  több kamat,  aminek 
fejében nincsen viszont garanciát követelő ingatlan bevonása. 

Vargáné Vass Éva: elmondja,  hogy a képviselő-testületnek most nem arról kell  döntenie, 
hogy melyik pénzintézetet  választják,  hanem át kellene tanulmányozni azon túlmenően is, 
ahogy  előkészítették,  tárgyalásra,  és  döntést  kellene  abban  hozni,  hogy  folytassanak-e 
továbbiakban  a  két  pénzintézettel  tárgyalásokat,  vagy  csak  egyik  pénzintézettel,  melyek 
legyenek azok a tárgyalási kérdések-  mint ingatlan fedezet, futamidő, türelmi idő – amelyek 
további  szerződéses  feltétel  meglétét  érik  el  a  pénzintézetnél.  Igyekeztek  az  előterjesztés 
előkészítése során minden olyan információt beszerezni, ami az előkészítő döntés kérdését 
elősegíti. 

Hornyák Balázs: javasolja az OTP-vel folytatni újbóli tárgyalásokat, a türelmi idő is náluk 
jóval hosszabb. 

Vad Mária: kérdése, hogy mi az Euribor + RKO2.
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Vargáné Vass Éva: az Euribor az a tényező, ami folyamatosan változik.  : Az Euribort az 
Európai  Központi  Bank szabályai  alapján  állapítják  meg,  és  a  frankfurti  bankközi  piacon 
jegyzik. Ezt a kamatlábat a bankok közötti műveletekben alkalmazzák az euró-zónán belül, 
azokban az esetekben, mikor Európa első osztályú bankjai (prime bank) nyújtanak egymásnak 
hitelt. Az Euribor értékét a 64 legfontosabb európai bank hitelkínálatának kamatlábai alapján 
a Reuters ügynökség számolja ki és teszi közzé egy meghatározott eljárásnak megfelelően. Az 
Euribort  először  1998.  december  30-án  publikálták,  1999  január  negyedikére  vonatkozó 
értékkel. Az RKO pedig a refinanszírozási kamat felár. 

Szalai Gábor: javasolja még egy tárgyalás lefolytatást a garancia végett is és azután javasolja 
egy rendkívüli pénzügyi bizottsági vagy testületi ülés összehívását. 

dr. Práczki Péter: egy euribor mindenképpen egy árfolyam kockázatot rejt magába. 15-20 év 
távlatában ez jelentős mértékű.

Sahin-Tóth  Jenőné: a  Magyar  Fejlesztési  Bank   a  háttérbankja  a  többi  banknak,  ezért 
refinanszírozási hitelt nyújt az összes többi bank és kereskedik ezzel a hitellel és ez a kamat 
felár. A bankok mindig a három havi euribor átlagát veszik alapul és az alapján változik a 
kamat. 

Kiss Dénes László: a CIB Bank ajánlata 1,7%-kal éves szinten, kedvezőbb. Mivel az OTP a 
számlavezető bank, javasolja tárgyalások lefolytatását, hogy közelítsen a kettőhöz.

Vargáné Vass  Éva: a  fejlesztési  célú hitelfelvételhez kapott  indikatív ajánlatok táblázatos 
összehasonlítását elkészítették. A súlyozott számtani átlag az OTP esetében 3,8, a CIB Bank 
esetében 3,9. Ha megnézik, hogy 180 illetve 120 hónapos futamidő van két fejlesztési hitel 
esetében a másik pénzintézetnél viszont 240 hónap. Nagyjából ugyanaz a hitel, többe kerül az 
egyiknél, mint a másiknál. 

dr. Práczki Péter: kérdése, hogy miért nem forint alapon kérték. 

Vargáné Vass Éva: ezt nem az önkormányzat állapítja meg. 

Sahin-Tóth Jenőné: itt volt mindkét bank képviselője, lehetőség nyílt arra, hogy kérdezzen a 
képviselő. 

Vargáné Vass Éva: a tárgyalások során egyértelműen kiderült, hogy az a tárgyalás, amit az 
elmúlt időszakban folytattak annak érdekében, hogy a számlavezető pénzintézettől a lehető 
legkedvezőbb feltételekkel kapjanak ajánlatot a számlavezetési díjra, és ez olyan jól sikerült, 
hogy nem találtak olyan bankot, aki ezt felül tudta volna múlni. 
Ha  a  fejlesztési  célról  magáról  döntött  a  képviselő-testület,  akkor  a  fejlesztési  cél 
megvalósításához szükséges forrás biztosítása is a képviselő-testület feladata. Mondhatja azt 
is a testület, hogy szerezzenek még be  ajánlatot, folytassanak  tárgyalást.
Elmondja,  hogy  tegnapi  nap  folyamán  megjelent  a  ravatalozó  és  a  temető  kialakítására 
vonatkozó közbeszerzési ajánlati felhívás, tehát a döntést nem lehet túl sokáig húzni, mert 
nem lesz fedezet. 

16:15 órakor érkezik Dr. Páczi Antal alpolgármester (jelenlévők száma 9 fő)

Juhász Sándor: elmondja, hogy több bankot is megkérdeztek, pl.  a Takarékszövetkezetet, 
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Budapest Bankot. Javasolja, hogy kezdjenek tárgyalást az OTP-vel, hogy az épülő épületet 
fogadja el fedezetként. 

Vargáné Vass Éva: javasolja a testületnek, hogy ismerje meg a tárgyalások során összeállított 
szerződés-tervezet tartalmát, és azt követően döntsön a hitelfelvétel megkötéséről. 
Konkrét  szerződési  feltételek a szerződés  tervezetéből  fognak kiderülni.  Minél  előbb meg 
fogják szervezni a találkozót a pénzintézet képviselőjével, a lehető legrövidebb időn belül a 
szerződés-tervezetet előkészítik tárgyalási alapnak. Majd a képviselő-testületnek a szerződés-
tervezet elfogadásáról kell döntést  hoznia. 

Vad Mária: javasolja, hogy a 25M és 7M Ft-ra.

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
161/2010. (V.27.) Kt.

határozata
Fejlesztési hitelfelvételről

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete a polgármesteri hivatal, a ravatalozó 
építése, piac kialakítása tervezett beruházáshoz a fejlesztési célú hitelfelvétellel kapcsolatban 
további tárgyalásokat folytat le az OTP Bank Nyrt-vel annak érdekében, hogy a fedezet a 
megépítendő ingatlan legyen.

A tárgyalások után felkéri a jegyzőt és a polgármestert a szerződés-tervezet előkészítésére.

Határidő: júniusi soros ülés
Felelős: polgármester, jegyző 

Vargáné  Vass  Éva: szükség  van  egy  olyan  döntés  meghozatalára  is,  hogy  kérik  a 
hitelintézetet,  hogy  a  hivatal  megépítéséhez  kapcsolódó.  a  támogatási  szerződés 
megkötéséhez szükséges hiteligérvényt bocsássa ki azokkal a feltételekkel, ami az ajánlatában 
szerepel. 

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
162/2010. (V.27.) Kt.

határozata

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  kéri  az  OTP Bank  Nyrt-t,  hogy a 
polgármesteri  hivatal  megépítéséhez  kapcsolódó.  a  támogatási  szerződés  megkötéséhez 
szükséges hiteligérvényt bocsássa ki azokkal a feltételekkel, ami az ajánlatában szerepel. 

Határidő: júniusi soros ülés
Felelős: polgármester, jegyző
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5.Tsp.)  Tájékoztató  Monorierdő  Község  Önkormányzat  2010.I.negyedéves 
gazdálkodásáról

Juhász  Sándor: a  Pénzügyi  Bizottság  tárgyalta,  elfogadásra  javasolja.  A  teljesítéseket 
megnézve, úgy néz ki, hogy az I. negyedéves teljesítés 25%, 22% , 19% , 21%, 32%, egy van, 
ami 57%-os volt, az a gázfelhasználás. A II. negyedévben ez realizálódik. Az intézmények az 
I. negyedéves teljesítést tökéletesen végezte. Mindenhol 25% alatt történt a teljesítés.

A képviselő-testület 8 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
163/2010.(V.127.) Kt.

határozata

Monorierdő Község Önkormányzat 2010. évi költségvetésének I. negyedéves 
gazdálkodásáról szóló tájékoztató elfogadásáról

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Monorierdő Községi Polgármesteri 
Hivatal  az  önkormányzat  2010.évi  költségvetésének  I.  negyedéves  gazdálkodásáról  szóló 
tájékoztatóját elfogadja.

Határidő:  azonnal
Felelős: Juhász Sándor polgármester

  Vargáné Vass Éva  jegyző       

16:30 órakor Dr. Páczi Antal távozik (jelenlévők száma 8 fő)

5 perc szünet

6.Tsp. ) Előterjesztés a közbeszerzési terv módosítására

Juhász Sándor: azért van szükség a módosításra, mivel felállítanak egy fontossági sorrendet, 
miszerint első a ravatalozó, a második a piacnak a létesítése, harmadik lesz a polgármesteri 
hivatal. 

A képviselő-testület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
164/2010.(V.127.) Kt.

határozata

Monorierdő Község Önkormányzat 2010.évi közbeszerzési tervének módosításáról

Monorierdő Község Önkormányzat  Képviselő-testülete  Monorierdő Község Önkormányzat 
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2010.évi közbeszerzési tervének módosítását a melléklet szerint elfogadja.

Határidő:  azonnal
Felelős:     Vargáné Vass Éva  jegyző

       Juhász Sándor polgármester

7.Tsp. ) Előterjesztés Félix Viktor haszonbérleti kérelmére

Juhász Sándor: az ingatlan a Félix Viktornék mellett lévő telek, egyet már gondoznak, de 
most a másikat is szeretnék bérbe venni és gondoznák a területet. Belterületen 15,-Ft/év/m2 a 
bérleti díj.

A képviselő-testület 6 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének

165/2010.(V.27.) Kt.
határozata

                                                      Félix Viktor  haszonbérleti kérelméről

Monorierdő  Község Önkormányzat  Képviselő-testülete  (  figyelembe  véve  a  szakbizottság 
állásfoglalását) a Monorierdő 1267 hrsz.-ú ingatlanból  600 m2  területet  bérbe ad  Félix 
Viktor   Monorierdő,  Futó  u.  22.  sz.  alatti  lakosnak  2010.  december  31-ig.   A bérleti  díj 
összegét 15.-Ft/m2/év  összegben határozza meg. Felhatalmazza a polgármestert és a jegyzőt 
a haszonbérleti szerződés  aláírására.

Határidő: 2010. május 31
Felelős:   Juhász  Sándor  polgármesteri

    Vargáné  Vass Éva jegyző
                Szűcs  István előadó

8.Tsp.) Előterjesztés Buzási Alexandra haszonbérleti kérelmére

Juhász Sándor: Zártkerti rész, így a bérleti díj 10,-Ft/m2/év.

A képviselő-testület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
166/2010.(V.127.) Kt.

határozata
Buzási Alexandra haszonbérleti kérelméről
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Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete a ( figyelembe véve a szakbizottság 
állásfoglalását)  a Monorierdő  14193 hrsz.-ú szántó művelési  ágú  ingatlant bérbe  adja 
Buzási  Alexandra részére 2010. december 31-ig. A bérleti díj összegét a 16/2010.(I.28.) Kt. 
határozat alapján  10.-Ft/m2/év  összegben határozza meg. Felhatalmazza a polgármestert és 
a jegyzőt  a haszonbérleti szerződés aláírására.

Határidő:   2010. május 31.
Felelős:      Juhász  Sándor  polgármester

       Vargáné  Vass Éva jegyző
       Szűcs  István előadó

9.)  Tsp.  Fekete  István  Általános  Iskola  kérelme  biztonságtechnikai  rendszerrel 
kapcsolatban

Juhász Sándor:  kapott egy ajánlatot az iskola a biztonságtechnikai rendszer vizsgálatára. A 
Pénzügyi Bizottság az előterjesztést tárgyalta és olyan döntést hozott, hogy több helyről min. 
2 helyről kérjenek be árajánlatot. 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
167/2010.(V.127.) Kt.

határozata
a Fekete István Általános Iskola kérelméről a 
biztonságtechnikai rendszerrel kapcsolatban

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Fekete István Általános Iskola 
biztonságtechnikai vizsgálatára további két árajánlatot kérjen be.

Határidő: júniusi soros ülés
Felelős: polgármester, jegyző, intézményvezető

10.) Tsp. Előterjesztés piac területének kijelölésére

Juhász  Sándor:  ahhoz,  hogy  az  építési  engedélyt  kiadja  az  építéshatóság,  a  képviselő-
testületnek  hoznia  kell  egy  olyan  döntést,  hogy  a  2281/2  hrsz-ú  ingatlanon  kerüljön 
kialakításra a piac. 

Vad Mária: kérdése, hogy milyen részre lett felosztva.

Juhász Sándor: a 2281/1 az út kialakítása, a 2281/3, oda a Máv építi a P+R parkolót. 
A 2281/4 volt a régi 4-es út. 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
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Képviselő-testületének
168/2010.(V.127.) Kt.

határozata
Piac területének kijelölése

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete  ( figyelembe véve a szakbizottság 
állásfoglalását) a Monorierdő 2281/2 hrsz.-ú  ingatlanát jelöli ki a piac területének, és erre 
építse meg a piac kiszolgáló helyiségét. 

Határidő: 2010. december 31
Felelős:    Juhász  Sándor  polgármesteri

      Vargáné  Vass Éva jegyző

11.Tsp.) Előterjesztés: árajánlatok a fürdőmedence bontására

Juhász  Sándor: az  építéshez  szükséges  elbontani  a  medencét,  három  helyről  kértek  be 
árajánlatot, két helyről meg is érkezett. Kb. 1M Ft különbség van a két árajánlat között. A 
műszaki  tartalom az ugyanaz,  a Csipke Invest  az,  amelyik a  kedvezőbb ajánlatot  tette.  A 
Pénzügyi Bizottság is azt javasolja, hogy a Csipke Invest Kft-t bízzák meg a fürdőmedence 
elbontásával. 

Vad Mária: kérdése, hogy ez milyen költségvetési sorról fog történni a kiegyenlítés.

Juhász  Sándor: a  pályázati  önrészből  fog  ez  menni,  az  55M Ft-ból,  amit  felvesznek.  A 
szerződést most megkötik, előleget kapnak.

Pádár Erika: javasolja, hogy kerüljön vissza az anyag a Pénzügyi Bizottságra, és keressenek 
erre fedezetet.

Vargáné Vass  Éva: javasolja,  hogy a víz-csatorna  + egyéb kamat  kiadások előirányzatát 
csökkentse 1M Ft-tal, a tartalék pedig 1,5M Ft, azt használja fel, ez így 2,5M Ft.

A képviselő-testület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat 
Képviselő-testületének
169/2010. (V.27.) Kt.

határozata 
Árajánlatok a fürdőmedence bontásáról

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete  ( figyelembe véve a szakbizottság 
állásfoglalását)  a fürdőmedence elbontására  a Csipke  Invest Kft ( 2200 Monor, Hosszúberek 
út  5.)  árajánlatát   (  1.998.000.-Ft+  Áfa  ) elfogadja. Felhatalmazza  a  polgármestert  és  a 
jegyzőt a vállalkozói szerződés aláírására. A fedezetet az alábbiak szerint biztosítja:
Kamatkiadások előirányzatát 1M Ft-tal erre a célra csökkenti, továbbá az általános tartalékból 
1,5M Ft-ot e célra használ fel. 
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Határidő: 2010. május 31
Felelős:   Juhász  Sándor  polgármester 

     Vargáné  Vass Éva jegyző

12.Tsp. Előterjesztés az LB27 Reggae Camp 5 napos zenei fesztivállal kapcsolatban

Juhász  Sándor:  a  rendezvényről  tavalyi  évben nem volt  túl  jó  a  tapasztalata,  így ennek 
eldöntést rábízza a képviselő-testületre. 

Hornyák Balázs: javasolná ezt a fesztivált, de kikötné,- mivel tavalyi évben 8m3 szemetet 
hagytak ott – hogy a 8m3 szemételszállítás díját,  valamint a munkadíjat tegyék letétbe az 
önkormányzat kasszájába és abban az esetben, ha a területet úgy hagyják el, ahogy kell, tehát 
elszállították a szemetet, akkor visszakapják az összeget. Kéri, hogy a szerződést így kössék 
meg. 

Juhász  Sándor: elmondja,  hogy  vettek  zajszintmérőt,  így  ki  fogják  kötni,  hogy  milyen 
hangos lehet a zene. A szerződés feltételeit rögzítik és szigorítják a tavalyihoz képest.

Szente Béla: javasolja, hogy szervezzenek meg egy őrséget, mivel tavaly az iskolánál is az 
árokban voltak a drogosok,  ne legyen ilyen. A rendőrséget is be lehetne szervezni. 

17:00 órakor érkezik Dr. Páczi Antal alpolgármester (jelenlévők száma 9 fő)

Juhász Sándor: a Polgárőr egyesülettel lehetne erről tárgyalni, mert a rendőrség lehet, hogy 
ilyet fel sem vállalna. 

Hornyák Balázs: javasolja, hogy az árban ne tegyenek különbséget, ugyanannyiért adják ki, 
mint a motoros találkozóra.

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat 
Képviselő-testületének
170/2010. (V.27.) Kt.

határozata
LB27 Reggae Camp 5 napos fesztiválról

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete a LB27 Reggae Camp részére 5 napos 
zenei fesztiválra  a kempinget hasznosításra bérbe adja 100.000,-Ft+ Áfa/nap összegért.
Felhatalmazza a polgármestert a szerződés aláírására.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

13.Tsp.) Előterjesztés a Dandár utcai lakosok kérelmére

Juhász Sándor: a Dandár  utcai lakosok azzal a kéréssel fordultak az önkormányzathoz, hogy 
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azt  az  utat  valamilyen  formában  próbálják  meg  stabilizálni.  Az  a  bökkenő,  hogy  az  út 
magántulajdonban  van.  Az  önkormányzat  idegen  beruházást  nem  végezhet,  úgyhogy  az 
előterjesztésben úgy szerepel, hogy kezdjenek tárgyalásokat annak érdekében, hogy adja át a 
tulajdonos a hivatalnak kezelésre. A magántulajdonosok úgy nyilatkoztak, hogy ezt a területet 
már rég elvették, de a földhivatali bejegyzésben nem így van. 
Elmondja,  hogy  a  lakók  hajlandóságot  mutattak  arra,  hogy  akarják  azt,  hogy  az  utca 
elkészüljön,  hiszen  a  lakosok  pénzt  adtak  össze.  Arról  van  szó,  hogy  két  fuvar  felmart 
aszfaltnak az árát már át is adták. Ez egy rövid utca, 60m3 töltősóder kellene oda. 20m3 ára 
45e Ft, tehát három fuvar lenne. Kéri a testületet, hogy adjon engedélyt arra, hogy ide a három 
fuvar töltősódert meghozassa, illetve a gépi munkálatokat elvégeztesse. Ez kb. 250e Ft volna.
Erre az út alapból tudnának fedezetet biztosítani.

Kiss  Dénes  László: olvassa  az  előterjesztésben,  hogy  a  magánutak  esetleg  közforgalom 
számára jogszerűen megnyithatók.

Vad Mária: azt  olvassa,  hogy két  magánszemély tulajdonában van az ingatlan  és  ők azt 
mondták, hogy elvették már tőlük. Valószínűleg ez még Monor idejében történhetett, hiszen 
az utca legalább 10 év lakott. Javasolja, hogy nézzenek ez után. 

Vargáné Vass Éva: arról, hogy közforgalomba kerül egy magánút arról nem a képviselő-
testület dönt.  A közlekedési hatóság szakhatóságként közreműködik, I. fokú építési hatóság 
eljár. Ki kell deríteni, hogy megtörtént-e már, vagy csak a közhiteles nyilvántartáson nincs-e 
átvezetve ez a tény.

Hornyák Balázs: kérdése, hogy a lakosok mennyit gyűjtöttek össze.

Juhász Sándor: 80e Ft-ot. 

Pádár Erika: más utcánál is adtak össze pénzt a lakosok, pl. a Róka utcában. Annyit tud, 
hogy összeszedtek pénzt,  de a javítás,  amit  csináltak nem tudja,  hogy az az összegyűjtött 
pénzből lett-e.

Juhász Sándor: nem, az saját költségen, a Róka utcából egyetlen forintot sem kapott ilyen 
célra. Az, hogy mit csináltak abból a pénzből, ahhoz neki semmi köze. 

Pádár Erika: mert Margit, a hölgy, aki gyűjtötte a pénzt arról tájékoztatta az utcát, hogy volt 
bent a polgármester úrnál, aki azt mondta neki, hogy a 2009-es évben nem tudják az utcát 
megcsináltatni, így jövőre jöjjön vissza.
Kérdése, hogy volt-e bent a pénzzel 2010-ben.

Juhász Sándor: nem volt. A legjobb tudomása szerint Margit szedte össze a pénzt, de az a 
pénz nem jutott el a hivatalba. 

Vargáné Vass Éva: annak semmi akadálya nincs, hogy az építésügyi hatóság úgy adjon ki 
építési engedélyt, hogy közforgalom céljára nem  nyitják meg az utat. 

Kiss Dénes László: teljesen közműves az utca, magánútra ezt nem lehetett volna megcsinálni. 
Mindenképpen rendezni kellene ennek a sorsát. 

Dr. Páczi Antal: egyetért, hogy rendezni kellene ennek az útnak a sorsát, hogy az Monorierdő 
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tulajdona legyen.

Juhász Sándor: abban kell dönteni, hogy a 250e Ft-ot felhasználhatja-e az útalapból erre a 
célra.

Vad Mária: támogatja, de azt a mondatot nem tudja az előterjesztéshez értékelni, hogy a 
„  hozzon  döntést  a  képviselő-testület  Monorierdő  Község  területén  fekvő  magánutak 
számbavételér,  annak  vizsgálatára,  hogy  besorolásuk  szerint  az  1988.  évi  I.  tv.  alapján 
közforgalom  számára  jogszerűen  megnyithatók.”  Ez  nem  tartozik  a  Dandár  utcai  lakók 
kérelméhez.

Vargáné Vass Éva: szorosan hozzátartozik a témához, mivel a településen elég sok olyan út 
van,  amely magántulajdonban van, közforgalom számára meg van nyitva,  de nem tudják, 
hogy jogszerűen került-e megnyitásra közforgalom céljára. Ugyanis óriási probléma, ha azon 
az  úton  van  egy  kátyú,  ott  valaki  kárt  szenved  az  út  tulajdonosát  terheli  a  kártérítési 
kötelezettség. Ezeknek a sorsát mindenképp rendezni kell, fel kell mérni ezeket az utakat, és 
gondolkodni azon, hogy ezeknek az utaknak az állapotát kívánja-e javítani, hogyan kívánja 
javítani, kik a tulajdonosok, és fontos, hogy közcélra meg lehet-e nyitni vagy megnyitották-e.

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat 
Képviselő-testületének
171/2010. (V.27.) Kt.

határozata
Dandár utcai lakók kérelméről

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  felhatalmazza  Juhász  Sándor 
polgármestert, hogy 250e Ft-ot felhasználjon a Dandár utca javítására az útalap terhére.

Határidő:
Felelős: polgármester

14.Tsp.) Tájékoztatás egyéb feladatokról 

Vargáné Vass Éva: a ravatalozó építésével kapcsolatos közbeszerzési eljárás május 26-án a 
Közbeszerzési Értesítőben megjelent. 

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat 
Képviselő-testületének
172/2010. (V.27.) Kt.

határozata

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete az irányítása alatt álló költségvetési 
szerveinél az éves költségvetés részét képező megvalósítási terv elkészítésétől a 2010-2011. 
években eltekint.

Határidő:  azonnal
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Felelős: Juhász Sándor polgármester
Vargáné Vass Éva jegyző      

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat 
Képviselő-testületének
173/2010. (V.27.) Kt.

határozata
Határszemléről szóló tájékoztató elfogadásáról

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete a határszemléről  szóló tájékoztatást 
elfogadja. 

Határidő:  azonnal
Felelős: Juhász Sándor polgármester

 Vargáné Vass Éva jegyző   

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat 
Képviselő-testületének
174/2010. (V.27.) Kt.

határozata
KIR3 rendszerre való átállásról szóló tájékoztató elfogadásáról

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  KIR3  rendszerre  való  átállásról 
szóló tájékoztatást elfogadja. 

Határidő:  azonnal
Felelős: Juhász Sándor polgármester, Vargáné Vass Éva jegyző       

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat 
Képviselő-testületének
175/2010. (V.27.) Kt.

határozata

Ravatalozó építésével kapcsolatos közbeszerzési eljárásról szóló tájékoztató 
elfogadásáról

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete a ravatalozó építésével kapcsolatos 
közbeszerzési eljárásról szóló tájékoztatót és a módosított ajánlattételi felhívást elfogadja.
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Határidő:  azonnal
Felelős: Juhász Sándor polgármester, Vargáné Vass Éva jegyző       

15.Tsp.) Tájékoztató az Állampolgári Tanács tevékenységéről

Juhász Sándor: elmondja, hogy az Állampolgári Tanács közel 1,5 éve működik. Megkérte az 
Állampolgári Tanácsot, hogy számoljon be az elmúlt időszakról. 

A képviselő-testület 6 igen szavazattal, 2 nem szavazat ellenében, 1 tartózkodás mellett, az 
alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat 
Képviselő-testületének
176/2010. (V.27.) Kt.

határozata
Az Állampolgári Tanács tevékenységéről szóló tájékoztatóról

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  az  Állampolgári  Tanács 
tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester, jegyző

5 perc szünet

16.Tsp.) Egyebek

Juhász Sándor: a Monori Baráti Kör megkereste őt. 1985. június 14-15-16-án a kempingben 
volt  egy  monori  találkozónak  nevezett  politikai  összejövetel.  Tavaly  megpróbálták  ezt  a 
találkozót megszervezni, ez nem sikerült. 
Ezt a Monori Baráti Kör szeretné megszervezni jövő hónap június 13-án. Minden politikust, 
aki itt volt 1985-ben, meghívnak. Azt kérték, hogy egy emléktáblát készítsenek, szeretné, ha 
emlékhellyé nyilvánítatnák a kempinget.
Elek István vett részt aktívan, ő írta meg a könyvét a politikusokról.
Kb. 35-40 főre lehet számítani. Őket vendégül kellene látni és emléktáblát készíteni. A többi 
az ő feladatuk lenne. A Rózsakertnél lenne a gyülekező és egy emlékmenet lenne a kempingig 
gyalog, az ünnepség 10 óra körül kezdődne. Ezt támogatja.

Szondi János: úgy tudja, hogy ezek a politikusok egymással nem ülnek le. Tudni kellene, 
hogy kik voltak itt akkor. Azokat meg kell kérdezni, hogy egyáltalán eljönnek-e. És hogyan 
tesznek emléktáblát, ha 45-ből nem adja 39 a nevét. 

Juhász Sándor: a  monorierdői  önkormányzat  tőlük függetlenül  is  oda tehetett  volna  egy 
emléktáblát. 
Jelen  lesz  a  média  is,  valamint  ennek  van  anyagi  vonzata  is,  ami  kb.  100-150e  Ft.  A 
költségvetésben lehet még erre fedezetet találni, hogy megrendezésre kerüljön.

Vad Mária: kérdése, hogy miből lenne ez a tábla. 
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Juhász Sándor: volt egy szöveg javaslata, amit meg is tett: Emlékhely lenne a neve és a 
szöveg: Erről a helyről indult a rendszerváltás 1985. június 14-15-16-án a rendszerváltást.
Ez réztábla lenne a kemping területén. 

Dr. Páczi Antal: a márványtáblán érdemes lenne elgondolkodni, hogy mennyibe kerülne. 

Juhász Sándor: az a baj, hogy addigra nem tudják megvalósítani. 
Javasolja, hogy a fedezetként a környezetvédelmi alapot jelöljék meg. 

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat 
Képviselő-testületének
177/2010. (V.27.) Kt.

határozata
A Monori Baráti Kör találkozójáról

Monorierdő Község Önkormányzat  Képviselő-testülete támogatja a  rendszerváltás 25 éves 
évfordulójának  megtartását  a  kempingben  2010.  június  14-15-16-án,  és  az  emléktábla 
elhelyezését a környezetvédelmi alap terhére.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester, jegyző

Juhász Sándor: érkezett egy kérelem, egy fiatal kismama kereste meg, két éve van gyesen és 
szeretne visszamenni dolgozni a volt a munkahelyére. Az a problémája, hogy nem tudja a két 
éves  gyermeket  bölcsődébe  elhelyezni.  Megkereste  Monort,  de  elutasították,  hogy 
monorierdői gyereket nem vesznek fel. Elmondta neki, hogy Monorierdőnek bölcsődei ellátás 
nem áll módjukba, sőt nem is kötelező feladat, ebben segíteni nem tudnak. Javasolta, hogy 
keressen egy idősebb hölgyet, aki elvállalná. 

Vad  Mária: Monoron  létesíthetne  tartózkodási  helyet,  akkor  felvennék  az  óvodába  a 
gyereket. 

Heim Ferencné: mondják meg nyugodtan a nevét, ő szívesen vigyázna a gyermekre ingyen. 

Hornyák Balázs: javasolja, hogy a hölgy fusson még egy kört a bíróságnál, ahová vissza 
szeretne menni dolgozni, mert úgy tudja, hogy nekik van óvodája, bölcsődéje. 

Dr. Páczi Antal: úgy tudja, hogy a monori ügyészségre megy vissza dolgozni.

Juhász Sándor: így nem érti a levelet.
Megkereste egy hölgy, hogy Bababörzét szeretnének tartani a napköziben, június 13-án. Azt 
kérték, hogy erre a célra ingyen bocsássák rendelkezésre a napközit. Ezt támogatja, mert ez 
nemes rendezvény, összefognak a kismamák. 

dr. Práczki Péter: kérdése, hogy mennyivel dicséretesebb támogatni egy bababörzét, mint a 
gyerekek oktatása. A gyerekek oktatása legalább annyira fontos, mint egy bababörze. Kérné 
az oktatáshoz az ingyenes termet ő is. 
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Dr.  Páczi  Antal: kérdése,  hogy a  gyerekek  oktatásához  kell-e  szakképesítés,  vagy bárki 
oktathat gyerekeket. Kérdése, hogy aki oktatni akarja, van-e papírja arról, hogy gyermekeket 
oktathat. Kérdése, hogy nincs-e felelőssége az önkormányzatnak, hogy a gyerekeket bárki, 
képesítés nélkül oktatja. Ha valaki orvosnak adja ki magát és nem az, azt kuruzslónak hívják 
és büntetik. Ha valaki tanárnak adja ki magát és nem tanár, azt is büntetik, azt is, ha valaki 
elmegy egy hivatásba, és azt hazudja, hogy bróker és nem az. 
Kérdése, hogy ebben az iskolában nincsenek pedagógusok, akik oktatnak?

Juhász Sándor: az iskolában mindenki képesítéssel rendelkezik. 

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat 
Képviselő-testületének
178/2010. (V.27.) Kt.

határozata
Bababörze megrendezéséről

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete Bababörze megtartására 2010. június 
13-án 8-12 óráig a napközit ingyen rendelkezésre bocsátja.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester, jegyző

Dr.  Páczi  Antal: a  bölcsődei  dologgal  kapcsolatban azt  javasolná,  hogy nézzenek utána. 
Válaszolni  kell,  hogy  amennyiben  a  munkahelye  Monoron  van,  akkor  a  munkahelyen 
keresztül próbáljon meg ennek utána nézni. 

Heim Ferencné: megköszöni a testület 3 évi munkáját. Nehezteli, hogy az újságban nem írták 
meg a Práczki úr viselkedését. 
Kéri, hogy hagyják őt békén, tiszteljék őt, mint mindenkit. 

Nagy Lászlóné: elmondja,  hogy terveznek egy újságcikket az elmúlt  négy esztendőről  és 
szeretné  meghívni  a  képviselő  hölgyeket  és  urakat  egy beszélgetésre.  Az  időpontot  majd 
megbeszélnék.

Juhász Sándor: több tárgy nem lévén az ülést 18:14 órakor bezárja. 

K.m.f.

Juhász Sándor
polgármester

Vargáné Vass Éva
jegyző

Kiss Dénes László
jegyzőkönyv hitelesítő

Pádár Erika
jegyzőkönyv hitelesítő
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